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ACTA DE LA SESSIÓ DEL CONSELL SECTORIAL DE SALUT DE LES CORTS 

A Barcelona, a les 18 h del dia 7 de març de 2024, s’inicia la sessió ordinària del Consell Sectorial de Salut de 

les Corts, al saló del Consell de la seu del Districte de les Corts. 

El Sr. Manuel Becerra inicia la sessió com a president del Consell donant la benvinguda i agraint la 

participació.  

Assistents: 

Manuel Becerra Hormigo Conseller del Districte PSC, president del Consell 
Assumpció González Mestre Consellera del Districte Trias x BCN 
Mercedes Font Munsó  Consellera del Districte PP 
Maribel Pasarín   Agència de Salut Pública de Barcelona 
Jaume Estany   Consorci sanitari de Barcelona 
Pedro Alonso Velasco Banc Solidari dels Serveis Gratuïts 
Eduard Català Ass Veïns El Racó de les Corts 
Josep Antoni Cera Ass Veïns les Corts Sud 
Ivonne Muñiz Ass Veïns Zona Universitària 
Joan Hernández Gil Ass Veïns Mejía Lequerica 
Núria Carulla Mestre Associació Millorem Barcelona 
Pepita Vives Associació AREDI 
Mar Monge Associació AREDI 
Franc Capdevila Col·legi Oficial de Farmacèutics de Barcelona 
Rosa Estop Assoc contra el Càncer Barcelona - Taula de Dones 
Rosa Urbaneja García Neuro Amunt 
Lorena Montero CAP les Corts 
Luisa Benito CAP les Corts 
Alicia Gámiz Gala CAPIBE 
Ester Barnils Costa CAPIBE 
Gemma Jodas Aranda Residència gent gran Montnegre 
Maite Carbonero Centre Higiene Mental-CSMIA 
Albert Garcia   Departament de Salut Ajuntament de Barcelona 
 
Actua com a secretari del consell el tècnic referent de salut de la Direcció de Serveis a les Persones i al 

Territori Josep M. Comorera. 

L’ordre del dia de la sessió és el següent: 

1. Aprovació si escau de l’acta de la sessió anterior 

2. El rol de les farmàcies comunitàries per l’abordatge de programes públics de salut i el programa gratuït 
que ofereix el COFB sobre el bon ús dels medicaments  
 

3. Presentació de la nova entitat del districte relacionada amb la diabetis: AREDI  
 

4. Torn lliure d'intervencions 

 



 
 

 

 

  

Desenvolupament de la sessió 

 

1. Aprovació de l’acta del darrer Consell 

El conseller president del consell sotmet a l’aprovació dels membres assistents l’acta del consell anterior, 

celebrat el dia 20 de novembre de 2023  i enviada amb la convocatòria, que s’aprova amb l’esmena al 

cognom d’una assistent, que es rectificarà a l’acta definitiva. 

2. Franc Capdevila exposa el tema del rol de les farmàcies comunitàries per l’abordatge de programes 

públics de salut i el programa gratuït que ofereix el COFB sobre el bon ús dels medicaments. Ho fa amb el 

suport d’una presentació que passa a formar part de la documentació del consell. Posa de relleu la funció 

assistencial de les farmàcies, explicant el sistema personalitzat de dosificació (SPD), el lliurament d’MHDA 

des de la farmàcia comunitària, el programa de primeres dispensacions, la xarxa de farmàcies sentinella, el 

programa d’equitat menstrual i les guies d’actuació. Fa referència al programa d’educació sanitària sobre el 

bon ús dels medicaments amb col·laboració amb el Servei Català de la Salut. Aquest programa ofereix 

xerrades informatives sobre els medicaments per tal d’empoderar la ciutadania en el maneig del seu 

tractament. Es refereix també al programa de detecció precoç de càncer de colon i recte, donant dades de 

participació de les farmàcies de les Corts, on es va iniciar. Es refereix a Farmaserveis, una eina tecnològica 

que facilita registrar,  fer el  seguiment  i comunicar les dades a la resta de professionals que es recullen a la 

farmàcia.  

Alicia Gámiz explica que a través del programa Salut i Escola el CAPIBE va a les escoles en relació al tema de 

l’equitat menstrual.  

Ivonne Muñiz pregunta si és cert que a partir dels 70 anys ja no es pot participar al programa de prevenció 

del càncer de colon. Es respon que a partir d’aquesta edat efectivament no s’envia la carta. La dra Luisa 

Benito del CAP les Corts indica que la prevalença principal és fins aquesta edat, encara que es donen casos, 

i des dels CAPs es continua fent la tasca preventiva en totes les edats. 

Rosa Estop agraeix la tasca desenvolupada per les farmàcies en la prevenció del càncer.  

3.    Mar Monge i Pepita Vives fan la presentació de la nova entitat del districte relacionada amb la 

diabetis, AREDI, Associació d’Ajuda a la Recerca en Diabetis. Utilitzen una presentació que passa a formar 

part de la documentació de la sessió. Aquesta entitat és de recent creació ja que es va fer la seva 

presentació el passat setembre a la seu del Districte de les Corts. En aquest curt espai de temps ja ha fet 

mes de 100 accions. Manifesten molt interès en arribar a les escoles. 

Josep Antoni Cera ofereix el seu espai a la Festa Major de les Corts per donar a conèixer aquesta entitat. 

Alícia Gámiz ofereix el programa salut i escola i el programa PASE perquè l’entitat pugui parlar de la 

diabetis, donant informació amb els educadors/es. En aquests programes des del CAPIBE estan anant als 

centres educatius perquè s’està notant un  augment d’infants amb aquesta malaltia. També van a entitats 

esportives per la mateixa qüestió. Des d’AREDI indicant que a la Diabetis 1 no hi ha possibilitat de 

prevenció.  



 
 

 

 

  

Elena Montero, del CAP les Corts, indica que els monitors de lectura ja estan finançats per la sanitat 

pública. Es fa una formació als pacients dispensats. Franc Capdevila pregunta amb quin criteri s’ha triat el 

lector que es dispensa, i es respon que amb un concurs públic. Pepita Vives indica que en els lectors s’estan 

introduint moltes millores tecnològiques.  

4. Joan Hernández exposa la importància de la lluita contra la contaminació ambiental en els temes de 

salut. Núria Carulla indica la importància de que el tema de la salut es tingui molt en compte en l’àmbit 

educatiu. Indica que les dades a les Corts són molt preocupants en contaminació acústica, per sobre dels 

nivells recomanats per la OMS i la Unió Europea. 

 

Sense cap altra intervenció, clou la sessió Manuel Becerra. 

 

El secretari del Consell El president del Consell 

 

 

 

 

Josep Maria Comorera Villalobos Manuel Becerra Hormigo 

  

Barcelona  .......  


